
一说宝宝说明书
Easay Instructional Robot

使用产品前请仔细阅读说明书，并妥善保管

Please read the instructions carefully and keep it safe.



包装清单

Packing Accessories

一说宝宝机器人一台，USB 充电线一根，说明书一本，合格证/保修卡一张，

YISHUO robot X1, data line X1, specification X1, warranty card &

certificate of conformity X1.

了解一说宝宝机器人

Get to know the robot.



鼻子键

Nose Key

短按此键可收听消息

Short press the key to listen to the received messages.

长按此键录音，松开即可发送音频消息。

Hold the robot "Nose Key" and talk to the robot, then release the Nose

Key, and the robot will automatically send the content you mentioned

to the family member.





充电说明

Charging instructions

一说宝宝机器人自带一块 2200 毫安时的锂电池。首次拿到机器后，请按照

下图示例连接机器与充电线，把充电线插上充电头充电。首次使用，请给机

器人充满电，以确保机器人有足够的电量才能顺利使用。

The robot with 2200mA lithium battery, after first getting the machine,

please follow the example below to connect the machine with the

charging wire and plug the charging wire into the charging head to

charge. For the first time, please fill the robot with electricity

to ensure that the robot has enough power to use smoothly.

指示灯状态：

Indicator Light:

· 充电中（红灯常亮）

Charging(Red light shine)

· 充满电（绿灯常亮）

Full of electricity(Green light shine)

· 电量低于 15%（红灯常闪）

The battery is low to 15 %(Red light flashing)



备注：机器人在充电状态下不工作。

Note: The robot does not work when it is charged.

开机

Power On

在一说宝宝机器人关闭的状态下，右旋转开/关机尾巴，直到一说宝宝的耳

朵亮起闪烁，松开按钮，等待宝宝开启。

当听到 “嗨，见到你我真开心”进入下一步连接步骤。 第一次开机需要初

始化，需时大概 2 分钟时间，请耐心等候。

When the robot is turned off, rotating the tail knob to the right until

the ears flash, then wait for it to initialize the system.

When hearing "Hi, I'm so happy to see you", step into the next step.

The first boot needs to be Initialized. It takes about 2 minutes.

Please wait patiently.

关机

Power Off

在一说宝宝机器人开启的状态下，左旋转开/关机尾巴，听到旋转按钮

“咔”声，耳朵灯灭，即关机成功。

When the robot is turned on, rotate the tail knob to the left and hear

the "click" of the rotating knob. The ear light is out, that is, the



shutdown is successful.

强制关机

Force shutdown

任何状态下，用回形针戳一说宝宝机器人充电口右边的强制关机机键，机器

人将会强行关机。

In any state, the robot will forcibly shut down with a paper clip to

poke the forced shutdown button on the right side of the robot's

charging interface.

初次连接向导

First Step: Connection Wizard

第一步 关注“一说宝宝”微信公众号

First Accept the Wechat public account

用手机微信扫描下图二维码，关注“一说宝宝”微信公众号。

或是用手机微信扫描机器人底部二维码，关注“一说宝宝”微信公众号

Scanning the following QR code via Wechat scanning tool,and accept

YISHUO Wechat account;

You can scan the QR code on the bottom of robot and accept YISHUO Wechat

account.





Click on
Assistant to
enter (点 击

小助手进入)

Scan QR
code on the
bottom.扫描

机器人底部的

二维码绑定设

备

Click Connect Network

点击配置机器人



第二步 设置机器人连接网络

Second Step: Put the robot on network

向右旋转尾巴打开机器人，长按机器人头顶“网络配置”键 5秒进入配网模式。

Rotate the tail knob to the right,turn on the robot, long press the

“Network key”for 5 minutes to enter the network configuration mode

进入“一说宝宝”公众号， 点击“小助手”弹出子菜单，点击“配置机人”。

Enter“YISHUO Wechat Account”,Click on “Assistant” to pop up a list and
select “Connect Network” to enter the network configuration screen.

Click “Connect
Robot” to enter.
点击配置机器人



快速配网（声波配网）

Quick Network Connection (Sound Waves)

点击“快速配网”进入，输入 WIFI 名称以及相对应的 WIFI 密码，将手机

音量调至最大并且靠近机器人，点击连接。

Click “Quick Connection Network”to enter WIFI input screen,input

the WIFI account and it’s password,try to choose a quiet environment,

adjust your phone up to maximum volume and close it to the robot,

and then click "Connect" to send sound waves to make the device to

connect the network.



WIFI 配网

WIFI Connection Network

点击 wifi 配网进入，找到 WIFI 账号后，输入 WIFI 密码，点击连接。

Click “WIFI Connection Network”to enter WIFI input screen,input the

WIFI account and it’s password,and then click “Connect”to send

them to the device，and the robot device will connect WIFI network

immediately.



连接成功后，进入如下页面，可以进入宝宝爱听栏目下的“一说宝宝大本营”

给机器人点播音频了。

After the connection is successful, enter the following screen and

select "YISHUO Camp" under the baby's favorite column to enter the

content screen to play the audio content.



点播

Push to Play

进入宝宝爱听栏目下的“一说宝宝大本营”，比如选择“童话故事”进入，

选择 “安徒生童话”进入，点击小喇叭 图标后点“一键点播”，听到

机器人宝宝端有"叮叮"声音表示收到内容；短按机器人宝宝的“鼻子”键进

行播放。

Enter the "YISHUO Camp" under the baby's favorite column. For example,

choosing "Fairy Tales" to enter, then select "Andersen's Fairy Tale"

to enter, click on the trumpet icon , and then click "One click

on demand", hearing the robot making the "tinkle" sound means

receiving the content. Short press the "Nose Key" to play.



聊天

Chatting

在一说宝宝机器人端，长按鼻子键录音，松开发送；

Hold the robot "Nose key" and talk to the robot, then release the nose

key, and the robot will automatically send the content you mentioned



to the family member or family group.

在一说宝宝公众号中，在聊天栏目下，可以录音，也可以发送文字信息给宝

宝端；当宝宝端收到消息后会提示有新消息，按鼻子接听。

You can send the voice message or text message to the robot by the

Wechat Account,after the robot receiving the message, you will hear

the prompt and press the nose key to play the received message.



家庭群组

Family Group

点“聊天”在弹出菜单中选择“邀请家人”，扫描二维码加入；或扫描机器

人底部的二维码绑定机器人加入。

Click“Chat”to pop up a list, select “Invite family”to display the

QR code,scan it to join in the group. Or scan the QR code on the bottom

of robot to join in the group.

机器人互聊

Robots Chat

点“聊天”在弹出菜单中选择“群组成员”，再选择“机器人互聊”，输入

机器人 ID 号，点击“邀请加入”等待对方同意。

Click“Chat”to pop up a list, select “Group members”to the next

menu, select “Robots Chat”,input the robot ID, click “Invite”to

wait another robot to accept.

注明：机器人 ID 是指机器人底部二维码下方的字母数字；机器人互聊需要

双方机器人同意后才可以相互对讲。

Note: The robot ID is the code on the bottom of the robot. If the



invited robot agree,the two robots can chat with other.

触摸唤醒、语音互动

Touch to wake up and Chat with the robot

智能语音对话，需要机器人宝宝在联网的情况下使用。用手抚摸宝宝的额头，

听到“咚”的一声后，您对宝宝说话、问问题等，讲完之后，手离开宝宝的

额头，机器人宝宝就会开始对答了。

If you want to chat with the robot,please put the robot on the network.

Touch the forehead with your hand,and when you hear the "drop", say

what you want to hear, after finishing ask, leave your hands on its

forehead and the robot baby will automatically play your content.

You can also chat with the robot or ask all kinds of questions, and

it will answer you.

若机器人没有联网，用手触摸额头，机器人宝宝只同您进行逗趣语音回应。

If the robot isn’t on the network,touch its forehead,it will only

have a funny voice response with you.



语音详细说明

Phonetic detail

常见对话类型

Common types of conversations

详细说明

detailed description

通过名称找内容

Find content by name.

如：我想听世上只有妈妈好等

I want to hear that there are only mothers

in the world.

通过类别找内容

Find content by category.

如：我想听儿歌，给我讲个故

事，我想听成语故事，背首唐

诗吧等。英语儿歌、动画片主

题曲、童谣、历史故事、睡眠

故事、好习惯故事等内容

I want to listen to children's songs, tell me

a story, I want to listen to the idiom story,

recite the tang poem, etc. English

children's songs, cartoon theme songs,

nursery rhymes, historical stories, sleep

stories, good habits and stories, etc.

通过作者找内容 如：我想听李白的诗，我想听



Find the content through the author. 莫扎特的钢琴曲等

I want to listen to li bai's poems. I

want to listen to Mozart's piano

music.

日常对话

daily conversation

如：你叫什么名字，你有什么

本领，你喜欢吃什么等

What is your name, what skills do

you have, what do you like to eat,

etc.

科普问答

The popular science questions and

answers

你可以问常见的科普知识。

如：天为什么会下雨，鸟儿为

什么会飞等

You can ask common science

knowledge. Why does it rain, why

do birds fly, etc.

加减乘除运算

Add, subtract, multiply and divide.

可以运算加减乘除。如：1加

1等于多少，30 乘以 14 等于

多少，50 除以 2等于多少等

You can add, subtract, multiply and divide.

1 plus 1 is equal to what, 30 times 14 is

what, 50 divided by 2 is equal to what.



资源下载

Download Data

在宝宝爱听栏目下的“一说宝宝大本营”，比如选择“亲子乐园”进入，选

择某个资料进入，点击下载 图标进行资料下载。如果选择的资料在宝

宝端没有相应的专辑文件夹，还可创建新的专辑文件夹，自由选择存储到机

器人的下载专辑单中。在机器人宝宝端，按头顶的 按键切换专辑。

Enter the "YISHUO Camp" under the baby's favorite column. For example,

choosing "Parent-Child park" to enter, then select an album to

enter,click the download icon to download them, You can create

a new folder to save the download data. When you play them,you can

press the Directory key to switch the directory.



资源删除

Delete

在一说宝宝公众号中，点击“小助手”，在弹出的菜单中选择“我的机器人”

进入，再选择“下载专辑”中的某个专辑进入，点击屏幕右上方的“专辑管



理”即可删除想要删除的专辑音频。

Enter“YISHUO Wechat Account”,Click on “Assistant” to pop up a list and
select “My Device” to enter, select “Download Album” to the list screen, click
“Album Management” on the top of the right screen to select the data you want
to delete.



习惯设置

Habit Reminder

在一说宝宝公众号中，点击宝宝爱听栏目下的“一说宝宝大本营”进入，点

击屏幕上方的“习惯”进入即可设置相关的提醒。预设有 10 类：起床、穿

衣、刷牙、吃饭、洗手、喝水、看动画片、睡觉、整理玩具、洗澡。还可以

自定义习惯，并且为宝宝录制习惯铃声。

Enter“YISHUO Wechat Account”,click the "YISHUO Camp" under the baby's

favorite column to enter the main page. Click “Habit Reminder” to set an
alarm. There are 10 default habit reminders: Get up, Dress., Brush Teeth, Eat,
Wash Hand, Drink, Watch Cartoons, Sleep, Packing Toys, Have a Bath. You can
also customize habits and record custom ringtone for your baby.





Tips:

Our company reserves the right of amending the contents in this

manual, and owns the right of final interpretation to the contents,

as well.

The software of the robot will continue to be updated, please

pay attention to the latest electronic instruction in the public

number of WeChat.
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Federal Communication Commission (FCC) Radiation Exposure Statement
When using the product, maintain a distance of 20cm from the body to ensure compliance with RF exposure requirements.
This device complies with part 15 of the FCC rules. Operation is subject to the following two 
conditions: (1) this device may not cause harmful interference, and (2) this device must accept any interference received, including interference that may cause undesired operation.NOTE: The manufacturer is not responsible for any radio or TV interference caused by unauthorized modifications or changes to this equipment. Such modifications or changes could void the user’s authority to operate the equipment.
NOTE: This equipment has been tested and found to comply with the limits for a Class B digital device, pursuant to part 15 of the FCC Rules. These limits are designed to provide reasonable protection against harmful interference in a residential installation. This equipment generates uses and can radiate radio frequency energy and, if not installed and used in accordance with the instructions, may cause harmful interference to radio communications. However, there is no guarantee that interference will not occur in a particular installation. If this equipment does cause harmful interference to radio or television reception, which can be determined by turning the equipment off and on, the user is encouraged to try to correct the interference by one or more of the following measures:‐ Reorient or relocate the receiving antenna.‐ Increase the separation between the equipment and receiver.‐Connect the equipment into an outlet on a circuit different from that to which the receiver is connected.‐Consult the dealer or an experienced radio/TV technician for help.Any changes or modifications not expressly approved by the party responsible for compliance could void the user's authority to operate this equipment.
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